



Linda Drainville
Assistant Deputy Minister and
Chief Financial Officer
 Environment and Climate Change
 Canada

💡 Keys to success

Be curious and look for new opportunities to deepen your knowledge. Take charge of your career by taking on new roles and developing a varied experience. Show your respect in order to develop the confidence of your colleagues and become that trusted strategic partner that everybody is looking for. Find your own professional and personal balance, and take time for what you are passionate about!

👍 Experience

Linda Drainville became the Corporate Services and Finance Branch's Assistant Deputy Minister and Chief Financial Officer at Environment and Climate Change Canada (ECCC) in March 2021. Ms. Drainville's responsibilities span from financial management, to procurement, accounting and controls, to assets, real property and security management to information management and information technology.

Prior to working with ECCC, Ms. Drainville worked at the Department of National Defence and the Canadian Armed Forces as the Associate Assistant Deputy Minister Finance. She has also served as the Deputy Chief Financial Officer and Director General, Financial Operations and Services with DND/CAF, providing strategic advice in the areas of public accounts, compliance, inventory management, and financial litigation.

Ms. Drainville's career has included positions in the fields of finance, audit, and forensic accounting, notably with the United Nations, the Office of the Auditor General, the Royal Canadian Mounted Police, and the Canada Revenue Agency.

🎓 Education

- Bachelor of Business Administration, majoring in Accounting
- Diploma in Investigative and Forensic Accounting
- Designations: Chartered Professional Accountant (CPA), Certified Fraud Examiner (CFE), and is certified in Financial Forensics (CFF)

Social Media



Linda Drainville
Sous-ministre adjointe et
Dirigeante principale des Finances
 Environnement et Changement
 climatique Canada

💡 Clés au succès

Soyez curieux et à la recherche de nouvelles opportunités afin d'approfondir vos connaissances. Prenez votre carrière en main en assumant de nouveaux rôles et en développant une expérience variée. Démontrez votre respect afin de développer la confiance de vos collègues et de devenir ce partenaire stratégique de confiance que tous recherchent. Trouvez votre propre équilibre professionnelle et personnelle, et prenez du temps pour ce qui vous passionne!

👍 Expérience

Linda Drainville est devenue la sous-ministre adjointe et Dirigeante principale des finances de la Direction générale des services ministériels et des finances à Environnement et Changement climatique Canada (ECCC) en mars 2021. Les responsabilités de Mme Drainville s'étendent de la gestion financière à l'approvisionnement, la comptabilité et les contrôles, en passant par la gestion des actifs, des biens immobiliers et de la sécurité, la gestion de l'information et la technologie de l'information.

Avant de travailler au ECCC, Mme Drainville a travaillé au ministère de la Défense nationale et aux Forces armées canadiennes en tant que sous-ministre adjointe déléguée des finances. Elle a également occupé le poste de dirigeante principale adjointe des finances et directrice générale des opérations et services financiers au MDN/CAF, fournissant des conseils stratégiques dans les domaines des comptes publics, de la conformité, de la gestion des stocks et des litiges financiers.

Au cours de sa carrière, Mme Drainville a occupé des postes dans les domaines des finances, de la vérification et de la juricomptabilité, notamment aux Nations Unies, au Bureau du vérificateur général, à la Gendarmerie royale du Canada et à l'Agence du revenu du Canada.

🎓 Formation

- Baccalauréat en administration des affaires, majeure en comptabilité
- Diplôme de juricomptabilité
- Désignations : Comptable professionnelle agréée (CPA), examinatrice de fraude agréée (CFE), et est certifiée en matière de juricomptabilité

Médias sociaux

